
Ügyszám: 23-     /2010.

Jegyzőkönyv

Készült: Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete 2010. május 18-án 14,00 órakor 
megtartott testületi üléséről.

Helye: Faluház, Salföld

Jelen vannak: Simonné Vitányi Mónika polgármester
 Fábián Gusztáv alpolgármester
 Mátraházi Zsuzsanna képviselő

                        Raffay Béla képviselő

Összesen: 4 testületi tag

Tanácskozási joggal valamennyi napirendnél jelen van:
Sághegyi Imre Kővágóörs jegyzője
Kolláth Zsuzsanna adóügyi üi., jegyzőkönyvvezető
Bárány Gyula ig. üi. 

Lakosság részéről 4 fő

Napirend megállapítása

Simonné Vitányi Mónika
Köszönti a megjelenteket. Megállapítja, hogy a képviselő-testület 4 tagja közül 4 fő jelen van, 
az ülés határozatképes, azt megnyitja. 
Bemutatja  Kővágóörs  község  kinevezett  jegyzőjét  Sághegyi  Imrét.  Meghívta  Kővágóörs 
község polgármesterét, amiatt mivel az a szóbeszéd járja, hogy Kővágóörsön nem szeretnék 
ellátni Salföld ügyeit.  Ez természetesen nem így van. A kiküldött  meghívóhoz képest egy 
sürgősségi  indítványa  lenne,  mégpedig  Badacsonytomaj  Okmányiroda  létesítésének 
támogatása, melyet a negyedig napirendi pont keretében tárgyalnák. 
Napirenddel kapcsolatban kérdés, észrevétel?

Fábián Gusztáv
Kérné, hogy a 3. napirendi pont legyen az utolsó napirendi pont.

Mátraházi Zsuzsanna
Szó  volt  arról,  hogy  az  Államigazgatási  hivatalban  tapasztaltakról  beszámolnak.  A 
költségvetést ki kellene venni, mert nem tudja milyen költségvetésről szavaznak.

Raffay Béla
Már háromszor volt testületi ülésen, nem szavazták meg.

Simonné Vitányi Mónika
Nem volt módosítás. Eddig minden ülésre beterjesztette napirendi pontként. Csak a 8.§. (1)-
(2) bekezdés kihagyása volt a módosítási javaslat. 

1



Mátraházi Zsuzsanna
Úgy látja, hogy a múlt hónapban is másik volt, mint az előző. Ha nem látja, hogy mit kell 
megszavazni, akkor nem tud szavazni.

Simonné Vitányi Mónika
Azért nem kaptak írásos anyagot, mert az előző költségvetést kell elfogadni.

Fábián Gusztáv
Akkor elvárnák a polgármester asszonytól, hogy jelezze a legutolsó elfogadatlan költségvetési 
rendeletet terjeszti be az ülésre.

Simonné Vitányi Mónika
Most valóban kimaradt, hogy már előzőleg kipostázva, de ugyanarról a költségvetésről van 
szó.
Aki a módosítással kiegészített napirendi pontokat elfogadja, kéri kézfeltartással szavazzon.
A  képviselő-testület  4  igen  szavazattal,  ellenszavazat  és  tartózkodás  nélkül  elfogadta  és 
meghozza az alábbi:

35/2010. (V.18.) Kth. sz.határozat

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete 2010. május 
18-i képviselő-testületi ülés napirendi pontjait az alábbiak szerint 
határozza meg:

1. Az önkormányzat 2010. évi költségvetésének elfogadása
     Előadó: Simonné Vitányi Mónika polgármester
2. Beszámoló a Családsegítő és Gyermekjóléti Szolgálat és az 
önkormányzat  gyermekjóléti  és  gyermekvédelmi  feladatainak 
éves értékeléséről
    Előadó: Simonné Vitányi Mónika polgármester
3. Támogatás kérése
    Előadó: Simonné Vitányi Mónika polgármester
4. Interpellációk, bejelentések, képviselői kérdések
5. Jegyzői pályázatok bontása (zárt ülés)
    Előadó: Simonné Vitányi Mónika polgármester

Simonné Vitányi Mónika
Átadná a szót Sághegyi Imre Kővágóörs község jegyzőjének.

Sághegyi Imre
Köszönti a megjelenteket. Ahogy polgármester asszony említette, hogy az elmúlt két hétben 
több pletyka napvilágot látott. Szeretné ezeket tisztába tenni, és későbbiek során beszámolna 
az Államigazgatási hivatalnál folytatott megbeszélésekről, illetve a megyei főjegyzőnél tett 
tárgyalásokról,  ahol  nyilván  Salföld  ügye  is  szóba  került.  Amikor  a  kővágóörsi  jegyzői 
pályázat idején beszélt  Molnár József polgármester úrral a polgármester asszonnyal,  akkor 
tájékoztatták,  hogy  a  Kővágóörsi  Polgármesteri  Hivatal  végzi  Salföld  község  ügyeinek 
intézést egy megállapodás keretében. Akkor úgy nyilatkozott, hogy természetesen ez a munka 
részéről  nem  jelent  problémát.   Amikor  a  belépett  jelezte  a  polgármester  úrnak,  hogy 
fenntartásai vannak a Kővágóörs és Salföld között meglévő megállapodással, illetve ezzel a 
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jelenlegi  megoldással.  Elöljáróban  azt  szeretné  tisztázni,  hogy  ő  nem  ismer  senki  és 
tájékozódott,nincs senki mellett, illetve senki ellen. Nincs Salföld ellen, sőt azt mondja, hogy 
Salföld mellett. Továbbiakban is szeretné azt kinyilvánítani, hogy Kővágóörsnek továbbra is 
célja  és  szándéka,  hogy  körjegyzőségben  tudjon  működni,  amit  Salfölddel  képzel  el.  Az 
államigazgatási hivatal elindított ezzel kapcsolatban egy közigazgatási bírósági pert, ahol a 
bíróság azt mondta ki, hogy a két települése nem szomszédos, ezért közjegyzőségben nem 
működhet. Úgy gondolja, hogy az ötv-t módosítása kapcsán lesz lehetőség arra, hogy a két 
falu körjegyzőséget hozzon létre, ez azonban az új testületeknek feladata lesz. A Kővágóörsi 
Polgármestei Hivatal rendelkezik azokkal a személyi és tárgyi feltételekkel, erőforrásokkal, 
amivel Salföld hivatali ügyeit el tudják végezni. Ezzel semmi bajuk nincs, ezt a jövőben is 
vállalják.  Salföld  ügyeit  el  tudják  végezni.  Ennek  azonban  igen  jelentős  feltétele  van. 
Eljutottak egy olyan pontra, amikor hogy van 4 hónap átmeneti időszak a helyi választásokig. 
Ahhoz  azonban,  hogy  Salföldön  legyenek  helyi  önkormányzati  választások  és  a  helyzet 
rendeződjön,  néhány  dolognak  kell  teljesülnie.  Az  első  és  legfontosabb,  és  törvényi 
kötelezettsége  Salföldnek is,  hogy hivatal  működtessen és jegyzőt  alkalmazzon.  A hivatal 
működtetésére  nem  kell  önálló  hivatal  Salföldön,  jó  a  társulási  megállapodás  keretében 
megoldani.  Nincs  megoldva,  hogy  jelen  pillanatban  a  településnek  nincs  megválasztott, 
kinevezett  jegyzője.  Ez a problémák okozója sok szempontból.  Ahhoz, hogy a kővágóörsi 
polgármesteri hivatal  el tudja látni a salföldi feladatokat, olyan megállapodás alapján  ami 
nem kifogásolható,  ehhez az szükséges,  hogy jegyzőt  válasszon a település.  A kővágóörsi 
helyi választás iroda vezetőjének a megyei főjegyző kinevezte és letette az esküt, de Salföld 
nem szerepelt a kinevezésen. Szóba került helyzete is. A főjegyző úgy nyilatkozott, hogy a 
helyi  önkormányzati  választásokra  nem  tud   más  megoldást  elképzelni,  és  nem  is  fog 
megbízást adni, csak akkor tudja ezt megtenni, ha Salföld jegyzőt választ. Az javasolná, és 
kérné ezzel kapcsolatban, hogy a település jövője, az önkormányzat jövője szempontjából egy 
kompromisszumot javasolna, hogy jegyzőt kellene választani. Az anyagi lehetőségek határt 
szabnak.  Van  egy  olyan  törvényes  lehetőség,  hogy  csökkentett  munkaidőben  alkalmaz 
jegyzőt.  A  heti  20  órás  munkaidőt  javasolja.  Ennek  a  költsége  1m/Ft  lenne  fél  évre.  A 
választásokig négy hónap van, ami előtt a választási törvényeket, ötv-t módosítják. A nyár 
folyamán tudni fogják, azt hogy módosításokhoz kapcsolódó törvényeket módosítani fogják. 
A főjegyző megerősítette, hogy a nyár folyamán tudni fogják, hogy körjegyzőség működhet-
e? A Salföld  képviselő-testültnek  ekkor már  lesz arra  rálátása,  hogy körjegyzőséget  tud-e 
ismételten alakítani  Kővágóörssel. Ammenyiben körjegyzőséget  hoznak létre,  akkor már a 
körjegyző elláthatja a feladatokat. Ha ez megtörténik és Salföldnek van egy megválasztott és 
kinevezett jegyzője, akkor azonnal tudnák a társulási megállapodást módosítani, úgy hogy ne 
legyen kifogásolható. Így Salföld teljesítené törvényi kötelezettségét.
A költségvetés  elfogadásának  szabályait  szintén  rögzítni  az  Áht..  Ez  a  másik  olyan  pont 
amiben kompromisszumra kellene jutni. Az állami támogatás folyósítása már szünetel,  így 
törvényellenes  állapot.  A  közigazgatási  hivatalnál  azt  nyilatkozták,  hogy  minden  egyes 
témában meg fogja indítani a jogkörébe utalt eljárásokat, aminek az a következménye, hogy 
az országgyűlésnek javasolni fogják az önkormányzat feloszlatását. Ő nem láthatja el a helyi  
választási  iroda feladatait,  mindenképpen jegyző kell.  Alkotmányos joghézag nyomán nem 
lesz  megoldás,  a  törvény  ezekre  a  patthelyzetekre  nem  tartalmaz  szabályozást.  Az  is 
elhangzott, hogy mindkét település Lasztovicza úr körzetébe tartozik. 
Visszatérve a költségvetésre. A múltkori alkalommal már kezdeményezte azt un. informális 
ülést, ami egy beszélgetés lett volna. Azt kérte a két jelenlévő tagtól, hogy mivel a 8.§. miatt 
vannak  problémák,  hogy  kompromisszum  irányába  menjenek  el.  A  képviselő-testület 
fenntarthatja azt a jogot az átcsoportosítás vonatkozásában, egyet vegyenek figyelembe, hogy 
ezek a  napi  működés  dolgai,  amit  nem tartja  célszerűnek,  hogy minden egyes  pénzügybe 
döntés szülessen. Azt el tudja képzelni, hogy felhatalmazást adna egységesen a testület,  és 
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bizonyos tárgykörökre tartozóan fenntartaná azt a jogot, hogy a testület  hozzon döntést.  A 
költségvetés  számait  megnézve,  hogy 16 m/Ft  főösszeg szerepel.  Vegyék  azt  figyelembe, 
hogy ha  az  átmeneti  időszakra  nem tudnak  kompromisszumos  megoldást  találni,  egészen 
addig meg,  hogy Salföld ellen eljárások indulnak,  illetve kérdéses,  hogy egyáltalán lesz-e 
választás,lesz e Salföldnek polgármestere és képviselő-testülete, valamint lesz–e 2010.-ben 16 
M/Ft- ja különböző kiadási célokra, de ugyanez igaz az egész ciklusra. Ezzel az lesz, hogy 
megszűnik  a  falunak  az  önrendelkezése.  Arra  biztatja  a  képviselő-testületet,  hogy 
közelítsenek az álláspontok. Az államigazgatási hivatallal történt megbeszélésen érezte azokat 
a  fenntartásait  amik  a  jelenlegi  helyzettel  kapcsolatban  vannak.   Polgármester  asszony is 
elmondta  véleményét.  Az biztos  ahogy az államigazgatási  hivatal  visszakapja jogköreit  el 
fogja indítani a különböző törvényességi eljárásokat. Ugyanakkor azt a reményünket fejezték 
ki,  -  egyébként  támogatják  azt  is  az  elképzelés  szintjén,  hogy  Kővágóörs  Salföld 
körjegyzőségként  működjön.  A  jelenleg  fennálló  közigazgatási  határok  szomszédosságára 
vonatkozó szabályt  fel  fogják oldani.  Az új törvényi  szabályozások, módosítások a kisebb 
településeket  közös  feladatellátásokra  fogják  terelni.  A  megye  főjegyzővel  folytatott 
megbeszélés az hasonlóképpen zajlott. Ugyanúgy a megoldás pártján állnak, és támogatják 
ennek  az  együttműködésnek  további  folytatását,  illetve  a  helyzet  normalizálását  tartanák 
elsődlegesnek. Az a helyzet van, hogy erre nincs törvényi szabályozás, és ez baj lesz, nem 
csak itt,  hanem felsőbb  szinteken  is.  Abban  bízik,  hogy a  jövőben eredményesen  tudnak 
együttműködni,  normalizálják  a  helyzetet.  Amennyiben  a  salföldi  testület  úgy dönt,  hogy 
jegyzőt  választ, akkor ő a maga részéről is és a hivatal is minden segítséget megad, hogy az 
őszi  önkormányzati  választásokig,  akár  tovább  is,  munkáját  eredményesen  tudja  ellátni 
feladatait. Ha van kinevezett jegyző, akkor ő vinné a képviselő-testület ügyeit. Kötnének egy 
hatósági  igazgatási  társulási  megállapodást,  ami  azt  tartalmazná,  hogy  kővágóörsi 
polgármesteri hivatal salföldi jegyzővel együttműködve előkészítené a napi ügyeket. 
Ha bármi kérdés van, tájékoztatást ad.

Molnár József
Köszönti a megjelenteket. Megerősíti a jegyző úr elmondottakat. Annyit szeretné kiegészíteni, 
hogy salföldi  lakosokkal,  a  kékkúti  üzemmel  is  tárgyalt,  és  megerősítették  Kővágóörsnek 
azon elképzelését,  hogy lehetőség  szerint  a  medencében  alakuljon  ki  olyan  körjegyzőség, 
amelyek ezeket a településeket közigazgatásilag átfogják. Úgy gondolja, hogy amennyiben a 
törvény el lesz fogadva ez kompatibilis lesz ezzel a gondolattal. Ezek az önkormányzat a káli-
medencében meg tudnak erősödni. Kővágóörs abban érdekelt, hogy körjegyzőség alakuljon a 
káli-medencében,ehhez  a  salföldi  képviselő-testület  hozzáállása  is  kell,  amennyiben  ez  a 
kompromisszumos  meg  fog  születni.  Ha  ez  nem  így  történik,  akkor  egyszerűen  erről  a 
területről ki fog szorulni Kővágóörs. Salföldnek sem az az érdeke, hogy ezt fenntartsa, hiszen 
az önkormányzati választás is megkérdőjeleződhet ennek kapcsán. Szeretné, ha ezen a napon 
megoldódnának Salföldnek a belső problémái. 

Simonné Vitányi Mónika
Megköszöni a jegyző úr tájékoztatását, és a polgármester úr hozzászólását.
Kérdés, hozzászólás van-e az elhangzottakkal kapcsolatban?

Mátraházi Zsuzsanna
Azt említette, hogy a hatósági igazgatási társulással kapcsolatban fenntartási vannak. El tudná 
mondani melyek ezek?
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Sághegyi Imre
Vissza  kell  utalnia  arra,  hogy  nincs  kinevezett  jegyző  Salföldön.  Pl.  Salföld  kinevezett 
jegyzője átadná a kiadmányozási jogot a kővágóörsi jegyzőnek. Nincs jegyző, akkor nincs mit 
átadjon.Nincs jegyző, nincs kit helyettesíteni.  Meg kell várni a törvénymódosításokat, mert 
jelen pillanatban, azt sem lehet kivitelezni  véleménye szerint, akikkel Salföld szomszédos is. 
Ennek számtalan technikai dolga van, ami nem fog átmenni ebben az időszakba. Salföldnek 
teljes hivatali állományát át kellene adni. Egyszerűbb megoldás lenne a félállású jegyzőnek a 
megválasztása,  minden  problémát  megoldani.  Akkor  már  lehetne  készíteni  egy 
kifogásolhatatlan társulási megállapodást.

Mátraházi Zsuzsanna
Azt mondja, hogy a körjegyzőség megoldás ebben a patthelyzetben is. 

Sághegyi Imre
Igen, az megoldás. Körjegyző már meg tudja oldani Salföldnek a dolgát is. 

Mátraházi Zsuzsanna
Két  ajánlat  is  van  körjegyzőség  alakítására.  Ezt  a  testület  nem  tudta  megszavazni.  Úgy 
gondolja, ha ezt meg lehetne valósítani, akkor nem kellene itt átmeneti állapotokról beszélni, 
hanem egy ilyenben el kezdenének lépni, akkor már a törvényesség útján tettek egy lépést.
Azt tanácsolja-e hogy érdemes lenne ebben lépni?

Sághegyi Imre
Létrejött egy körjegyzőség Kővágóörs és Salföld között, és elkezdődött egy együttműködés 
két település között. Ezt az együttműködést egyértelműen támogatta a kővágóörsi és salföldi 
képviselő-testület  is.  Kővágóörs  részéről  szó sincs  arról,  hogy Salföld  nyűg  lenne,  ezt  az 
együttműködést szeretnék folytatni. Ez az együttműködés reményeink szerint megvalósulhat. 
Ha ennek az együttműködésnek a folytatására a kölcsönös szándék megvan, akkor a legjobb 
megoldás  az,  hogy  a  négy  hónapra  jegyzőt  választanak.  Törvényi  lehetőség  az,  hogy 
közigazgatásilag  határos  szomszédos  településekhez  csatlakozhatnak  körjegyzőségileg.  Ez 
törvényileg biztosított joga Salföldnek. 

Fábián Gusztáv
A társulási megállapodás Kővágóörssel 2009. december 31-ig úgy működött, hogy az ottani 
jegyző felvállalta. Amit most a jegyző úr nem vállal fel, mert jogellenesnek tartja. Ebből arra 
következtet, hogy január 1-től a mai napig, és itt és most, egy törvénytelen helyzetben vannak. 
Nincs jegyző. Ez akkor nem nevezhető egy hivatalos önkormányzati testületi ülésnek. Amit 
január  1-től  eddig  döntöttek  az  elméletileg  alkotmányos  joghézagos  helyzet,  de  igazából 
törvénytelen. Újra kellene szavaztatni mindent egy hivatalos jegyzővel. 

Sághágyi Imre
Azt javasolná, hogy valóban mindent döntést újra szavaztatni kellene.

Fábián Gusztáv
A második  kérdése,  hogy jegyző kellene,  aki  megkezdené a  jogos állapotot.  Felajánlották 
hogy tovább folytatnák a hatósági társulási megállapodást keretében a munkát. Mi van akkor, 
ha ilyen társulási  formát egy másik önkormányzat  is felajánl.  Mi van ha a testületek nem 
fogadják el? És mi van, ha a salföldi testület nem tud választani az ajánlatok között?
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Sághegyi Imre
Mindként testületnek minősített többséggel kell elfogadni. Pontosan tudja, hogy mi a helyzet, 
hogy itt problémák vannak, de itt egy kérdés van, hogy lesz olyan kompromisszum, hogy ez 
meg tudjon valósulni. Ha patthelyzet  van, nem lesz jegyző, nem lesz törvényes megoldás, 
nincs  választás.   Abba az  irányba  kell  elmenni,  hogy legyen  normális  helyzet,  tudjon az 
önkormányzat  működni.  Ha  nem  igen  negatív  következményekkel  jár.  Ha  odáig  fajul  a 
helyzet, és nem lesz megoldás, hozzácsapják valaki közigazgatási területéhez.

Fábián Gusztáv
Ha választanak jegyzőt, akkor a törvényesség helyre áll. Az önkormányzatnak választani kell 
egy hatósági igazgatási társulást. Ha egy másik önkormányzat is felajánlja ezt, de patthelyzet 
alakulna ki. Ha a törvény változik a körjegyzőséghez való csatlakozás is lehetséges.

Sághegyi Imre
Ha Salföld esetét nézik, az a legjobb megoldás, ha körjegyzőségbe lép. 

Fábián Gusztáv
Tisztázzák a dolgot. Ha jegyzőt megválasztják 4 órás állásra, utána választ hatósági igazgatási 
társulást? Jogállam van, meg kellene választani a hatósági igazgatási társulást. 

Sághegyi Imre
Ha választanak jegyzőt, akkor készítenek egy új megállapodást, ami a korábbitól eltérő. Azt 
mindkét testületnek jóvá kell hagyni, hogy az hatályba is lépjen. 

Fábián Gusztáv
A jelenlegi  hatósági  igazgatási  társulási  megállapodás  olyan  mintha  nem is  lenne.  Ezt  a 
megállapodást  azért  sikerült  összehozni,  mivel  a  közigazgatási  hivatal  igazából  nem 
működött.
Amennyiben  a  jegyzőt  megválasztják,  utána  meghirdet  egy  hatósági  igazgatási  társulási 
formát.

Sághegyi Imre
Erről a testületek döntenek.

Raffay Béla
A főjegyző azt mondta, hogy ha nem törvényes az állapot, azt kell választani ami a  törvényes 
állapothoz a legközelebb áll. 

Fábián Gusztáv
Ő csak kényszerhelyzetben szavazta meg.  

Mátraházi Zsuzsanna
A  jegyzőválasztás  előtt  dönthetnek  úgy  is,  hogy  valamelyik  másik  körjegyzőséghez 
csatlakozzanak. 

Sághegyi Imre
Valamilyen irányban dönteni  kell.  Ha ilyen  irányú indítvány van,  akkor képviselői  önálló 
indítványként jön be, amiről szavazni kell. 

Mátraházi Zsuzsanna
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Szeretné,  ha  a  testület  szavazna  arról,  hogy  szeretnének-e  a  meglévő  ajánlatuk  szerint 
körjegyzőséghez való  csatlakozni.

Simonné Vitányi Mónika
Addig ki látja el Salföld feladatait?

Mátraházi Zsuzsanna
Azonnal megoldható 

Simonné Vitányi Mónika
A kincstárhoz is be kell jelenteni, ha bármi történik. Ez nem azonnal történik. 

Mátraházi Zsuzsanna
Az ottani jegyző vállalhatja addig az ügyvitelét a dolognak, amíg ez az egész lezajlik.

Simonné Vitányi Mónika
Melyik ottani jegyzőre gondol?

Mátraházi Zsuzsanna
Annak a településnek a jegyzője, ahova csatlakozni szeretnének. 

Raffay Béla
Nem sok időt spórolnának vele, de rengeteg felesleges munkát  jelentene az, hogy új helyre 
vigyék át az iratokat. 

Sághegyi Imre
A  meglévő  körjegyzőséghez  csatlakozásnál  gyakorlatilag  dönteni  kell  a  testületeknek. 
Körjegyzői pályázatot újra ki kell írni stb., Ezeket a döntéseket minden testületnek végig kell 
zongorázni.

Fábián Gusztáv
Arról szól az indítvány, hogy Salföld önkormányzata szavazzon az azonnali körjegyzőséghez 
való csatlakozásról?

Mátraházi Zsuzsanna
Hivatkozik  a  Fábián  Gusztáv  által  összegyűjtött  aláírások,  melyből  kitűnik,  hogy nagyon 
sokat szeretnék a régi állapotot visszaállítani. Javaslata az, hogy szavazzanak arról, hogy a 
testület  támogatja  –  jelenlegi  helyzetre  való  tekintettel  –  Ábrahámhegy-Balatonredes 
Körjegyzőséghez való azonnali visszatérést.

Raffay Béla
Ő nem látott ilyen iratokat az aláírásokkal.

Simonné Vitányi Mónika
Névszerinti  szavazásra  teszi  fel  Mátraházi  Zsuzsanna  képviselő  javaslatát,  a  képviselők 
szavaznak. 

Kolláth Zsuzsanna
ABC-sorrendben felolvassa a képviselők nevét, a képviselők szavaznak.
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Fábián Gusztáv
Igen.

Mátraházi Zsuzsanna
Igen.

Raffay Béla
Nem.

Simonné Vitányi Mónika
Nem.
Megállapítja, hogy a képviselő-testület 2 igen szavazattal, 2 ellenszavazattal és tartózkodás 
nélkül a javaslattal nem fogadta el. 

1. Az önkormányzat 2010. évi költségvetés elfogadása

Simonné Vitányi Mónika
Már ötödik alkalommal terjeszti a képviselő-testület elé a napirendi pontot. Hozzátenni való 
van-e a napirenddel kapcsolatban?

Fábián Gusztáv
Javasolja a költségvetési rendelet elfogadásához, hogy változatlanul azt kérné, hogy a 8.§. (1)-
(2)-(3) bekezdésének törlését.  Sajnálatos módon erős bizalomhiánnyal  van  a polgármester 
asszonnyal  szemben.  Ebből  következik,  hogy  az  összes  dologi  kiadást  nem  szeretné 
átcsoportosítani a polgármester asszony kezébe. Kérné, hogy a testület fogadja el, hogy ez a 
paragrafus  kikerüljön.  Kővágóörsi  jegyző  úr  a  kompromisszumokat  említette  jogosan.  A 
villanyszámla javasolja, hogy adják át a polgármester asszony hatáskörébe.

Raffay Béla
Látszik, hogy fogalmuk sincs, hogy miről beszélnek. Az állami támogatás részletekben jön, 
ha közben elfogy a kasszából a pénz, akkor hiába van ott,  hogy 600 e/ft a villanyszámla,  
akkor csak át kell máshonnan csoportosítani.
Állandóan bizalmatlanságról beszélnek. 

Mátraházi Zsuzsanna
Úgy gondolja,  ha van mit  átcsoportosítani,  akkor van pénz és van a  villanyszámlára.  Azt 
megtehetik, ha a keret elfogy évközben, ülést tartanak. 

Sághegyi Imre
Fábián Gusztáv javaslatáról szavazzanak. A 8§. (1) bek. úgy lenne, hogy a polgármesterre szó 
után bekerülne a nem szó, a (2) és (3) bekezdés kikerülne, a (4) bekezdés maradna. 

Fábián Gusztáv
Amennyiben a nem szó bekerül, akkor el tudja fogadni a költségvetést.

Raffay Béla
Megjegyzést  fűzne  hozzá,  hogy  egy  lényegtelen  dolog  miatt  próbálják  zsarolni  őket,  és 
képesek csődbe vinni az önkormányzatot. 

Fábián Guszáv
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Ez egy kompromisszomos dolog, az önkormányzatnak döntenie kell. Tiltakozik, és kéri, hogy 
vonja vissza ezt az állítását a képviselő-társa. Ez a megállapítása hazugság és tiltakozik ellene.

Raffay Béla
Ő nem vonja  vissza  a  kijelentést.  Két  képviselőtársa  nem szavazta  meg  a  költségvetést. 
Polgármester asszonnyal ketten megszavazták a költségvetést.

Fábián Gusztáv
Ilyen nincsen, az önkormányzat nem szavazta meg. Ismerni kellene a demokrácia szabályait. 

Simonné Vitányi  Mónika
Az önkormányzat működése érdekében elfogadja a jegyző módosító javaslatát.
Névszerinti  szavazásra  teszi  a  módosítási  javaslatot,  miszerint  a  8.§  (1)  bekezdésében  a 
polgármesterre szó után nem szó kerül be, a (2)-(3) bekezdés kikerül a rendeletből.

Kolláth Zsuzsanna
ABC-sorrendben felolvassa a képviselők nevét, a képviselők szavaznak.

Fábián Gusztáv
Igen.

Mátraházi Zsuzsanna
Igen.

Raffay Béla
Igen.

Simonné Vitányi Mónika
Igen.

Megállapítja, hogy a képviselő-testület 4 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül 
a módosítási javaslatot  elfogadta.

Simonné Vitányi Mónika
Névszerinti  szavazásra  teszi  fel  az elfogadott  módosításokkal  egyezően  az önkormányzat 
2010. évi költségvetéséről szóló rendelet elfogadását.

Kolláth Zsuzsanna
ABC-sorrendben felolvassa a képviselők nevét, a képviselők szavaznak.

Fábián Gusztáv
Igen.

Mátraházi Zsuzsanna
Igen.

Raffay Béla
Igen.

Simonné Vitányi Mónika
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Igen.

Megállapítja, hogy a képviselő-testület 4 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül 
a módosításokkal egyezően a rendeletet elfogadta és meghozza az alábbi:

5/2010. (V. 21.) önkormányzati rendelete

Salföld  Község  Önkormányzata  Képviselő-testülete  az 
önkormányzat  2010.  évi  költségvetéséről  -  a 
módosításokkal együtt  - ötödik olvasatban rendeletet alkot.

A  rendelet  hiteles  szövege  a  jegyzőkönyv  mellékletét 
képezi.

A képviselő-testület utasítja a jegyzőt, hogy gondoskodjon 
a rendelet helyben szokásos módon történő kihirdetéséről.

Felelős: jegyző
Határidő: azonnal

2. Beszámoló a Családsegítő és Gyermekjóléti Szolgálat és az önkormányzat 
gyermekjóléti és gyermekvédelmi feladatainak éves értékeléséről

Simonné Vitányi Mónika
Mindenki megkapta az előterjesztést. Átadná a szót Bárány Gyula ügyintézőnek.

Bárány Gyula
Elmondja,  hogy  kötelező  ezt  az  éves  beszámolót  elkészíteni  és  felterjeszteni.  Szóbeli 
kiegészítése  nincs,  kérdésekre  szivesen  válaszol.  Az  adatok  statisztikai  adatok.  Nem 
jelentősek  a  problémás  esetek.  Ez  bizonyos  védettséget  jelent  a  községnek  ebben  a 
tekintetben.

Simonné Vitányi Mónika
Kérdés van-e a beszámolóval kapcsolatban?

Mátraházi Zsuzsanna
Kevés a fiatal, a lakosságszám arányában sok. 20% a 18 alattiak száma. 

Simonné Vitányi Mónika
Névszerinti  szavazásra  teszi  fel  az  előterjesztéssel  egyezően  a  gyermekjóléti  feladatokra 
vonatkozó beszámoló elfogadását.

Kolláth Zsuzsanna
ABC-sorrendben felolvassa a képviselők nevét, a képviselők szavaznak.

Fábián Gusztáv
Igen.

Mátraházi Zsuzsanna
Igen.

10



Raffay Béla
Igen.

Simonné Vitányi Mónika
Igen.

Megállapítja, hogy a képviselő-testület 4 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül 
a beszámolót elfogadja és meghozza az alábbi:

36/2010.(V.18.) Kth. sz. határozat

Salföld  Község  Önkormányzata  Képviselő-testülete  a 
Családsegítő és Gyermekjóléti  Szolgálatának 2009. évben 
Salföld községben végzett munkájáról, és az önkormányzat 
gyermekjóléti  és  gyermekvédelmi  feladatainak  éves 
értékeléséről szóló beszámolót elfogadja.

A  képviselő-testület  utasítja  a  polgármestert,  hogy  a 
beszámolót és a határozatot a Közép-dunántúli Regionális 
Államigazgatási  Hivatal  Szociális  és  Gyámhivatala 
Veszprémi Kirendeltségének küldje meg.

Felelős: polgármester
Határidő: azonnal

3. Támogatás kérése

Simonné Vitányi Mónika
Tatay Sándor Általános  Iskola vonatkozásában elmondja,  hogy a múltkori  testületi  ülésen 
csak beszéltek róla, ha kérelem érkezik, akkor visszatérnek a támogatásra.  Javasolja, hogy 
20.000 Ft-tal támogassák a rendezvényt.
Kéri a véleményeket? Hozzászólás, véleményt nem volt.

Névszerinti szavazásra teszi fel a Tatay Sándor Általános Iskola rendezvényének támogatását.

Kolláth Zsuzsanna
ABC-sorrendben felolvassa a képviselők nevét, a képviselők szavaznak.

Fábián Gusztáv
Igen.

Mátraházi Zsuzsanna
Igen.

Raffay Béla
Igen.

Simonné Vitányi Mónika
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Igen.

Megállapítja, hogy a képviselő-testület 4 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül 
a javaslattal egyetértett és meghozza az alábbi:
 

37/2010.(V.18.) Kth. sz. határozat

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete 2010. évi 
költségvetése  terhére  20.000  Ft-ot  biztosít  a  Tatay-napok 
megszervezésére  a  Tatay  Sándor  Közös  Fenntartású 
Általános Iskola Badacsonytomaj, Kert u. 84. sz. részére.

A  képviselő-testület  utasítja  a  polgármestert,  hogy  a 
döntésről  kérelmezőt  értesítse  és  az  összeg  átutalásáról 
gondoskodjon.

Felelős: polgármester
Határidő:  azonnal 

4. Vegyes ügyek

Sághegyi Imre
Javasolná,  hogy  a  badacsonytomaji  Önkormányzat  kérelmét  tárgyalják.  Okmányirodát 
szeretnének létesíteni. Melyben kérik a környező önkormányzatok egyetértését. 

Simonné Vitányi Mónika
Ezzel kapcsolatban kérdés?

Fábián Gusztáv
Ugyanazt a funkciót töltené be, mint a tapolcai okmányiroda?

Simonné Vitányi Mónika
Igen. Véleménye szerint ez jó dolog. Ezt pályázat keretében valósítanák meg.
Névszerinti  szavazásra  teszi  fel  Badacsonytomaj  Város  Önkormányzatának  okmányiroda 
létesítésére vonatkozó kezdeményezésének támogatását.

Kolláth Zsuzsanna
ABC-sorrendben felolvassa a képviselők nevét, a képviselők szavaznak.

Fábián Gusztáv
Igen.

Mátraházi Zsuzsanna
Igen.

Raffay Béla
Igen.
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Simonné Vitányi Mónika
Igen.

Megállapítja, hogy a képviselő-testület 4 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül 
a javaslattal egyetértett és meghozza az alábbi:
 

38/2010.(V.18.) Kth. sz. határozat

Salföld  Község  Önkormányzata  Képviselő-testülete 
Badacsonytomaj Város Önkormányzata képviselő-testülete 
az okmányiroda létesítésének kezdeményezésével egyetért.

A  képviselő-testület  utasítja  a  polgármestert  a  döntésről 
Badacsonytomaj Város Önkormányzatát értesítse.

Felelős: polgármester
Htáridő: azonnal 

Simonné Vitányi Mónika
A múltkori testületi ülésen felvetődött a Rákóczi utcai villamoshálózat kiépítésének az ügye, 
ami  már  évek  óta  húzódik.  Itt  már  egy  ingatlantulajdonos  építkezett,  de  nem  kap 
használatbavételi engedélyt, mivel nincsenek meg a közművek.  A közmű ingyenes kiépítését 
az e-on már megígérte.  Ez már lassan két éve húzódik. Annak idején kértek árajánlatot  4 
lámpatestre, amire  kb 1m/Ft-os árajánlat érkezett. E-on megrendelte a tervek készítését. 
Kérdése  a  képviselőasszonyhoz,  hogy  ugyanebben  az  utcában  van  ingatlana  és  ő  kapott 
használatbanvételi engedélyt?

Mátraházi Zsuzsanna
Igen.

Simonné Vitányi Mónika
Képviselőasszony árambekötése is ideiglenes?

Mátraházi Zsuzsanna
Olyan régen megvan, hogy az már nem lehet ideiglenes.

Petrovics László
Evvel együtt nem lehetne elindítani, hogy major felőli trafóházat kivinnék a temető felé, így a 
nagyfeszültségű kábel nem menne át a házak felett?

Simonné Vitányi Mónika
Utánanéznek.

Sághegyi Imre
Elmondja,  hogy a  tapolcai  rendőrkapitányságtól  érdeklődtek,  hogy a  vihar  kapcsán volt-e 
olyan esemény, ami rendőrségi intézkedést igényel.

Simonné Vitányi Mónika
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Tájékoztatja a jelenlévőket, hogy  a vihar miatt az egyik házra rádőlt a szomszéd fája, amit ki 
kellett vágni, és emiatt jegyzőkönyvet vettek fel. 
Semmi más eset nem történt.

Fábián Gusztáv
DRV megnézték a vízórákat, és megállapították, hogy folyik a víz a közkútnál, de közölte,  
hogy szerinte az óra után folyik a víz. A közúton egy helyen megcsinálták.

Simonné Vitányi Mónika
Felvettek  egy jegyzőkönyvet,  amin  ő  is  jelezte,  hogy ez  egy közkút  és  a  DRV-nek kell  
megcsinálni. 

Mátraházi Zsuzsanna
A szombati viziközmű társulati ülés érinti az önkormányzati ingatlanokat is. Kérdezné, hogy 
melyik  ingatlanokról  van szó, és miért  nem került  a testület  elé,  hogy ezek az ingatlanok 
bekerülnek a viziközmű társulat érdekeltségi területébe.

Simonné Vitányi Mónika
Úgy  gondolja,  hogy  egy  képviselő  nem  vezetheti  félre  a  lakosságot,  mivel  a 
képviselőasszonyt  azt  állította  a közgyűlésen,  hogy Salföldi  Beruházó Viziközmű Társulat 
jogtalanul  működik.  Válasza,  hogy  4  ingatlan  van,  ami  azt  jelenti,  hogy  az  érdekeltségi 
területen belül  vannak. 
Az érdekeltségi területben benne van az önkormányzati ingatlan, az önkormányzati ingatlant a 
polgármester képviseli.

Mátraházi Zsuzsanna
Azt mondta, hogy bejegyezték az még nem hatályos, mivel beadvány van az alakuló ülésről. 
Amíg ezt nem válaszolják és nem vizsgálják meg addig szerinte nem kellett volna összehívni 
az ülést. 

Simonné Vitányi Mónika
Ezt a társulatot cégbíróság  bejegyezte, ha megtámadják, nem jelenti azt, hogy nem jogszerű.

Mátraházi Zsuzsanna
Nem a már létrejött viziközmű társulat körébe tartozik bele az összes ingatlan, hanem mielőtt 
a viziközmű társulat  megalakul,  azelőtt  a testületnek össze kellett  volna ülnie  véleménye 
szerint, és arról dönteni, hogy most ezeket az ingatlanokat szeretnék-e bevinni a viziközmű 
társulat körébe. Ez 880 e/ft-ba kerül, amiről dönteni kellett volna. 

Simonné Vitányi Mónika
Van egy határozatuk, hogy a képviselő-testület megbízza a polgármestert a viziközmű társulat 
megalakításával. 

Sághegyi Imre
Az előző munkahelyén is találkozott már szennyvízberuházással. Ott a képviselő-testületek 
arról döntöttek,  hogy az érdekeltségi egység nulla önkormányzati  ingatlanok esetében. Azt 
jelenti, hogy ha ilyen döntés van, akkor az önkormányzatnak nem kell fizetni. Ezt javasolná 
megfontolásra.

Fábián Gusztáv
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Úgy  hallotta,  hogy  a  társulati  ülésen  elhangzott  a  neve,  miszerint  feljelentette  az 
önkormányzatot.  Ő  nem  feljelentett,  hanem  fellebbezéssel  élt  a  környezetvédelmi 
hatástanulmány ellen. 

5. Jegyzői pályázatok bontása (zárt ülés)
Külön jegyzőkönyv anyagát képezi.

Mivel több kérés, hozzászólás nem hangzott el - megköszönve a részvételt - a nyilt ülést 15,43 
órakor bezárta.

Kmft

Simonné Vitányi Mónika      Sághegyi Imre
Polgármester Kővágóörsi jegyzője

a salföldi jegyző megválasztásáig
a törvényességet biztosító jegyző
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